



Møteprotokoll for Heradsstyret

Møtedato: 26.09.2018

Møtestad: Osterøy rådhus - heradsstyresalen

Møtetid: kl. 16.00 – kl. 23.00

Frammøtte medlemmer	Parti	Rolle
Jarle Skeidsvoll	KRF	Ordfører
Annbjørge Bysheim Herland	KRF	Medlem
Kari Laurhammer Mjøs	KRF	Medlem
Audun Mosevoll	KRF	Medlem
Mortensen, Alf Terje	FRP	Varaordfører
Kim Andre Hartveit	FRP	Medlem
Ragnar Tyssebotn	FRP	Medlem
Sigmund Faugstad	FRP	Medlem
Hildegunn Mo	FRP	Medlem
Einar Skjerping	FRP	Medlem
Johannes Bysheim	AP	Medlem
Torunn Åsheim	AP	Medlem
Robert Eikeland	AP	Medlem, (kom kl. 16.30)
Øyvind Litland	AP	Medlem
Rita Aud Tveiten	AP	Medlem
Andrea Hartveit	AP	Medlem
Jørgen Varden	AP	Medlem
Ingemar Tepstad	H	Medlem
Atle Solberg	H	Medlem
Berit Moslett Borge	H	Medlem
Jon Flydal Blichfeldt	MDG	Medlem
Silje Midtbø Vevle	MDG	Medlem
Kjersti Ingolvsdotter Vevatne	V	Medlem

Forfall meldt frå medlem	Parti	Rolle
Tone Mjelde	AP	Medlem
Hjalti Heimir Gislason	H	Medlem
Johannes Haugland	SP	Medlem
Lars Fjeldstad	SP	Medlem

Frammøtte varamedlemmer	Parti	Erstatter medlem
Nina Brattholmen Nyheim	AP	Tone Mjelde
Ole Johannes Mjøs	H	Hjalti Heimir Gislason
Turid Bjørndal Njåstad	SP	Johannes Haugland
Kjellaug Hartveit	SP	Lars Fjeldstad

Følgjande frå administrasjonen møtte: Rådmannen og utvalssekretæren

Sakliste

Saknr	Tittel
067/18	Godkjenning av innkalling og sakliste
068/18	Godkjenning av møtebok
069/18	Referatsaker og meldingar
070/18	Vedtak av Heilskapleg risiko-og sårbaranalyse for Osterøy kommune 2018
071/18	Byggesak GBNR 14/138 og 14/258 Hatland - Søknad om løyve til tiltak - fasadeendring, tilbygg og ombygging av omsorgsbustader
072/18	Vedtak om dekking av utgifter knytt til byggesak på gnr. 53/bnr. 26
073/18	Mjøsvågen Landhandleri AS - søknad om salsløyve for alkoholhaldig drikk gruppe 1 (høgst 4,7% alkohol)
074/18	Innstillingsrett og delegeringsreglement. Reglement for politiske utval
075/18	Reglement for kontrollutvalet
076/18	Reglement for eldrerådet
077/18	Reglement for rådet for menneske med nedsett funksjonsevne
078/18	Plan- og kommunalteknisk utval - val av medlemmer og varamedlemmer

Orientering v/BKK

I starten av møtet møtte BKK v/divisjonssjef Jens Skår og kommunikasjonssjef Tonny Nundal og gav ei orientering i samband med at store delar av Osterøy mista straumforsyninga 19. – 20. september. Årsaker, handtering og kva ein gjer for å forebyggja slike hendingar.

Etter orienteringa var det høve til å stilla spørsmål for heradsstyret.

Det vart ikkje gjort vedtak i tilknytning til orienteringa.

067/18: Godkjenning av innkalling og sakliste

Rådmannen sitt framlegg:

Innkalling og sakliste vert godkjent.

26.09.2018 HERADSSTYRET

Alf T. Mortensen, FRP, gjorde slikt framlegg: "Sak 078/18 vert avvist og trekt frå sakslista."

AVRØYSTING

Framlegget fall med 21 røyster (4KRF,2SP,2MDG,1V,4H,8AP) mot 6 røyster (6FRP)

Det var elles ikkje merknader til innkalling og sakliste.

HS - 067/18 VEDTAK:

Innkalling og sakliste vert godkjent.

068/18: Godkjenning av møtebok

Rådmannen sitt framlegg:

Møteprotokoll frå 20.06.18 vert godkjend.

26.09.2018 HERADSSTYRET

Det var ikkje merknader til utsend møteprotokoll frå 20.06.18.

HS - 068/18 VEDTAK:

Møteprotokoll frå 20.06.18 vert godkjend.

069/18: Referatsaker og meldingar

Rådmannen sitt framlegg:

"Referatsakene vert tekne til vitande."

26.09.2018 HERADSSTYRET

AVRØYSTING

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

HS - 069/18 VEDTAK:

"Referatsakene vert tekne til vitande."

070/18: Vedtak av Heilskapleg risiko-og sårbaranalyse for Osterøy kommune 2018

Rådmannen sitt framlegg:

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:

I medhald av Sivilbeskyttelseslova § 14 vedtek Osterøy kommune Heilskapleg risiko-og sårbaranalyse for Osterøy kommune 2018.

05.09.2018 FORMANNSKAPET

AVRØYSTING

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd.

FS - 066/18 VEDTAK:

Formannskapet si innstilling til heradsstyret:

"I medhald av Sivilbeskyttelseslova § 14 vedtek Osterøy kommune Heilskapleg risiko-og sårbaranalyse for Osterøy kommune 2018."

26.09.2018 HERADSSTYRET

Alf T. Mortensen, FRP, gjorde slikt framlegg: "Saka vert utsett i påvente av at hendingane i førre veke vert implementert. Risikovurderinga er basert på feil grunnlag og må rettast opp."

AVRØYSTING - utsetjing

Utsetjingsframlegget fall med 21 røyster (4KRF,2SP,2MDG,1V,4H,8AP) mot 6 røyster (6 FRP)

AVRØYSTING - endeleg

Formannskapet sitt framlegg - samrøystes vedteke

HS - 070/18 VEDTAK:

"I medhald av Sivilbeskyttelseslova § 14 vedtek Osterøy kommune Heilskapleg risiko-og sårbaranalyse for Osterøy kommune 2018. "

071/18: Byggesak GBNR 14/138 og 14/258 Hatland - Søknad om løyve til tiltak - fasadeendring, tilbygg og ombygging av omsorgsbustader

Rådmannen sitt framlegg:

RÅDMANNEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK:

Del 1:

"Fasadeendring, oppføring av tilbygg og ombygging/rehabilitering av eksisterande bygning på gnr. 14, bnr. 138 og 258 vil ikkje vanskeleggjere planarbeidet med områdeplan Lonevåg, og det kan gjevast samtykke til tiltaket som det er søkt om, jf. plan- og bygningslova § 13-1, 3. ledd."

Del 2:

"Med heimel i plan- og bygningslova §§ 20-1, 20-2 og 20-3 vert det gjeve rammeløyve til fasadeendring, oppføring av tilbygg og ombygging/rehabilitering av eksisterande bygning på gnr. 14, bnr. 138 og 258 på følgjande vilkår:

1. Gnr. 14, bnr. 138 og gnr. 14, bnr. 258 vert nytta under eitt og må samanføyast før det vert søkt om ferdigattest, jf. plan- og bygningslova § 21-4, 5. ledd, bokstav b)."
2. Tiltaket skal plasserast som synt i situasjonsplan og teikningar motteke 06.07.2018 og utomhusplan motteke 07.09.2018, jf. plan- og bygningslova § 29-4, jf. forskrift om byggesak § 6-3.
3. Det skal søkjast om igangsetjing av tiltaket, jf. plan- og bygningslova § 21-2, 2. ledd.
4. Tiltaket skal knytast til kommunale vass- og avlaupsleidningar, jf. plan- og bygningslova §§ 27-1 og 27-2.
5. Veg og avkøyrsløp skal opparbeidast i samsvar med godkjent reguleringsplan, jf. plan- og bygningslova § 27-4.
6. Rekkefylgjekrav i reguleringsplan skal vere oppfylt.
7. Faktisk plassering av tiltaket må vere målt inn, og koordinatar skal sendast til kommunen seinast ved søknad om ferdigattest/mellombels bruksløyve.
8. Sprenging og etablering av byggegrop (grunnarbeid) på tomte må stabilitetsvurderast undervegs i arbeidet og før oppføring av byggverk. Dokumentasjon på tilhøva og eventuell prosjektering av sikring må dokumenterast og sendast til kommunen.
9. Ved etablering av byggetomt må lause enkeltblokker og urmassar fjernast eller stabiliserast i den grad grunnarbeid på planområdet gjer dette naudsynt.
10. Ved etablering av byggegrop må ein sikre naboeigedom i sør og sørvest mot uynskja hendingar/nedfall av lausmassar.
11. Stabilitetsvurdering, sikring mot naboeigedom og prosjektering av utsprengt berg og

ustabilt berg i naturlege skjæringar skal prosjekterast av firma med bergteknisk kompetanse.

12. Det må sendast inn vurdering av overvatn med til dømes løysingar som drenering i røyr til vassdrag (med berekna og dokumentert kapasitet inntil 200-års flaum) eller oppretting av fordrøyingsanlegg. Prosjektering av fordrøyingsanlegg og/eller berekning av mottakskapasitet i vassdrag må utførast av firma med fagleg kompetanse, som hydrolog eller tilsvarande.

26.09.2018 HERADSSTYRET

AVRØYSTING

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

HS - 071/18 VEDTAK:

"Del 1:

"Fasadeendring, oppføring av tilbygg og ombygging/rehabilitering av eksisterande bygning på gnr. 14, bnr. 138 og 258 vil ikkje vanskeleggjere planarbeidet med områdeplan Lonevåg, og det kan gjevast samtykke til tiltaket som det er søkt om, jf. plan- og bygningslova § 13-1, 3. ledd."

Del 2:

"Med heimel i plan- og bygningslova §§ 20-1, 20-2 og 20-3 vert det gjeve rammeløyve til fasadeendring, oppføring av tilbygg og ombygging/rehabilitering av eksisterande bygning på gnr. 14, bnr. 138 og 258 på følgjande vilkår:

1. Gnr. 14, bnr. 138 og gnr. 14, bnr. 258 vert nytta under eitt og må samanføyast før det vert søkt om ferdigattest, jf. plan- og bygningslova § 21-4, 5. ledd, bokstav b)."
2. Tiltaket skal plasserast som synt i situasjonsplan og teikningar motteke 06.07.2018 og utomhusplan motteke 07.09.2018, jf. plan- og bygningslova § 29-4, jf. forskrift om byggesak § 6-3.
3. Det skal søkjast om igangsetjing av tiltaket, jf. plan- og bygningslova § 21-2, 2. ledd.
4. Tiltaket skal knytast til kommunale vass- og avlaupsleidningar, jf. plan- og bygningslova §§ 27-1 og 27-2.
5. Veg og avkøyrsløp skal opparbeidast i samsvar med godkjent reguleringsplan, jf. plan- og bygningslova § 27-4.
6. Rekkefylgjekrav i reguleringsplan skal vere oppfylt.
7. Faktisk plassering av tiltaket må vere målt inn, og koordinatar skal sendast til kommunen seinast ved søknad om ferdigattest/mellombels bruksløyve.
8. Sprenging og etablering av byggegrop (grunnarbeid) på tomte må stabilitetsvurderast undervegs i arbeidet og før oppføring av byggverk. Dokumentasjon på tilhøva og eventuell prosjektering av sikring må dokumenterast og sendast til kommunen.
9. Ved etablering av byggetomt må lause enkeltblokker og urmassar fjernast eller stabiliserast i den grad grunnarbeid på planområdet gjer dette naudsynt.

10. Ved etablering av byggegrep må ein sikre naboeigedom i sør og sørvest mot uynska hendingar/nedfall av lausmassar.
11. Stabilitetsvurdering, sikring mot naboeigedom og prosjektering av utsprengt berg og ustabilt berg i naturlege skjæringar skal prosjekterast av firma med bergteknisk kompetanse.
12. Det må sendast inn vurdering av overvatn med til dømes løysingar som drenering i røyr til vassdrag (med berekna og dokumentert kapasitet inntil 200-års flaum) eller oppretting av fordrøyingsanlegg. Prosjektering av fordrøyingsanlegg og/eller berekning av mottakskapasitet i vassdrag må utførast av firma med fagleg kompetanse, som hydrolog eller tilsvarande."

072/18: Vedtak om dekking av utgifter knytt til byggesak på gnr. 53/bnr. 26

Rådmannen sitt framlegg:

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:

«Vedtak i PT-sak 070/17, del 2 i medhald av fvl. § 35, 1. ledd, bokstav c, er ugyldig då utvalet ikkje hadde mynde til å gjera eit slikt vedtak.

Krav av 24.05.18 frå adv.fa. Harris om dekking av utgifter knytt til byggesak på gnr. 53/bnr. 26 er vurdert etter privatsrettslege erstatningsreglar. Kommunen finn då ikkje at det føreligg ertatsningsrettsleg ansvar i denne saka.

Tiltakshavar er ansvarleg for at tiltak vert utført i samsvar med dei krav som følgjer av reglar gitt i eller i medhald av plan- og bygningslova, jfr. plan- og bygningslova § 23-1, 1. ledd.

Kommunen har ikkje plikt til å betala erstatning for å ha følgd opp ei sak i samsvar med plan- og bygningslova § 32-1, 1. ledd.

Erstatningskravet vert avvist og saka avslutta.»

26.09.2018 HERADSSTYRET

Alf T. Mortensen, FRP, gjorde slikt framlegg: "Vedtak i PT-sak 070/18, del 2 vert oppretthalde. Vedtaket vert gjort med heimel i forvaltningslova § 35, første ledd, bokstav a)

Grunngjeving: Vedtaket er stadfesta av eit samla utval og er vurdert av fylkesmannen til å være fatta på lovleg vis. Det vil kunne være til skade for den vedtaket rettar seg mot dersom det vert omgjort. Då utvalet handsamar klager etter forvaltningslova §28, kan ikkje vedtaket omgjerast etter det leddet som rådmannen viser til i saka jamfør §35, 4. avsnitt, 1. punktum."

Det vart halde pause i drøftingane frå kl. 18.00 - kl. 18.15 med gruppemøte for V, AP og KRF

Jarle Skeidsvoll, KRF, gjorde på vegner av KRF, AP, V, SP, H og MDG slikt framlegg: "1. Vedtak i PT-sak 070/17 del 2 er ugyldig, jfr. fvl. § 35, 1. ledd, bokstav c, då utvalet ikkje hadde mynde til å gjera eit slikt vedtak.

2. Erstatningskrav frå advokatfirma Harris og frå tiltakshavar vert send til rådmannen for vanleg sakshandsaming."

Det vart halde pause i drøftingane frå kl. 18.15 - kl. 18.20 med gruppemøte for FRP.

Ragnar J. Tyssebotn, FRP, gjorde slikt framlegg: "Erstatningskrav må dekkast av Osterøy Arbeidarparti."

AVRØYSTING

Rådmannen sitt framlegg - 0 røyster

Alternativ avrøysting

Alf T. Mortensen sitt framlegg - 6 røyster (6FRP)

Fellesframlegg frå KRF, V, H, AP, SP og MDG - 21 røyster (4KRF,2SP,2MDG,1V,4H,8AP)

Ragnar J. Tyssebotn sitt framlegg - fall med 21 røyster
(4KRF,2SP,2MDG,1V,4H,8AP)
mot 6 røyster (6FRP)

HS - 072/18 VEDTAK:

"1. Vedtak i PT-sak 070/17 del 2 er ugyldig, jfr. fvl. § 35, 1. ledd, bokstav c, då utvalet ikkje hadde mynde til å gjera eit slikt vedtak.

2. Erstatningskrav frå advokatfirma Harris og frå tiltakshavar vert send til rådmannen for vanleg sakshandsaming."

073/18: Mjøsvågen Landhandleri AS - søknad om salsløyve for alkoholhaldig drikk gruppe 1 (høgst 4,7% alkohol)

Rådmannen sitt framlegg:

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:

"I medhald av alkohollova §§ 1-4a, 1-4b, 1-6, 1-7, 1-7a, 1-7b, 1-7c, 3-1, andre ledd og 3-7 vert det gjeve salsløyve for drikk med inntil 4,7% alkoholinnehald (gruppe 1) for Mjøsvågen Landhandleri AS, org. nr. 920 997 252, for butikklokale i Osterøyvegen 2142, Mjøsdalen.

Styrar: Randi Nordås, f. 14.06.1968 og stedfortredar Tommy Kleppe, f. 09.01.1973 vert begge godkjende.

Sal av alkoholhaldig drikk kan skje i butikken si opningstid likevel avgrensa til:

Kvardagar: kl. 08.00 – kl. 20.00

Før søn- og heilagdagrar med unntak av dagen før Kristi Himmelfartsdag: kl. 08.00 – kl. 18.00.

Dagen før Kristi Himmelfartsdag: kl. 08.00 – kl. 20.00

Påske-, pinse-, jule- og nyttårsafta er salstida til kl. 16.00.

Løyveperiode: 27.09.2018 – 30.09.2020.

05.09.2018 FORMANNSKAPET

Kari L. Mjøs, KRF, bad om vurdering av sin gildskap i saka, då ho har aksjar i selskapet. Ho tok ikkje del i avrøystinga om gildskap.

Avrøysting - gildskap

Kari. L. Mjøs vart samrøystes kjend ugild i saka. Vedtaket vart gjort i medhald av fvl. § 6, 2. ledd .. *når andre særegne forhold foreligger som er egnet til å svekke tilliten til hans upartiskhet; blant annet skal det legges vekt på om avgjørelsen av saken kan innebære særlig fordel, tap eller ulempe for ham selv* .. Ho tok ikkje del i møtet ved handsaming av saka - 8 medlemmer til stades.

AVRØYSTING

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd.

FS - 067/18 VEDTAK:

Formannskapet si innstilling til heradsstyret:

"I medhald av alkohollova §§ 1-4a, 1-4b, 1-6, 1-7, 1-7a, 1-7b, 1-7c, 3-1, andre ledd og 3-7 vert det gjeve salsløyve for drikk med inntil 4,7% alkoholinnhald (gruppe 1) for Mjøsvågen Landhandleri AS, org. nr. 920 997 252, for butikklokale i Osterøyvegen 2142, Mjøsdaalen.

Styrar: Randi Nordås, f. 14.06.1968 og stedfortredar Tommy Kleppe, f. 09.01.1973 vert begge godkjende.

Sal av alkoholhaldig drikk kan skje i butikken si opningstid likevel avgrensa til:

Kvardagar: kl. 08.00 – kl. 20.00

Før søn- og heilagdaggar med unntak av dagen før Kristi Himmelfartsdag: kl. 08.00 – kl. 18.00.

Dagen før Kristi Himmelfartsdag: kl. 08.00 – kl. 20.00

Påske-, pinse-, jule- og nyttårsafta er salstida til kl. 16.00.

Løyveperiode: 27.09.2018 – 30.09.2020."

26.09.2018 HERADSSTYRET

Kari L. Mjøs, KRF, bad om vurdering av sin gildskap i saka, då ho har aksjar i selskapet. Ho tok ikkje del i avrøystinga om gildskap - 26 medlemmer/varamedlemmer til stades.

Avrøysting - gildskap

Kari. L. Mjøs vart samrøystes kjend ugild i saka.

Vedtaket vart gjort i medhald av fvl. § 6, 2. ledd .. *når andre særegne forhold foreligger som er egnet til å svekke tilliten til hans upartiskhet; blant annet skal det legges vekt på om avgjørelsen av saken kan innebære særlig fordel, tap eller ulempe for ham selv ..*

AVRØYSTING

Formannskapet sitt framlegg

- vedteke med 25 røyster (3KRF,2SP,1V,6FRP,4H,7AP,2MDG)
mot 1 røyst (1AP)

HS - 073/18 VEDTAK:

"I medhald av alkohollova §§ 1-4a, 1-4b, 1-6, 1-7, 1-7a, 1-7b, 1-7c, 3-1, andre ledd og 3-7 vert det gjeve salsløyve for drikk med inntil 4,7% alkoholinnehald (gruppe 1) for Mjøsvågen Landhandleri AS, org. nr. 920 997 252, for butikkløale i Osterøyvegen 2142, Mjøsdaalen.

Styrrar: Randi Nordås, f. 14.06.1968 og stedfortredar Tommy Kleppe, f. 09.01.1973 vert begge godkjende.

Sal av alkoholhaldig drikk kan skje i butikken si opningstid likevel avgrensa til:

Kvardagar: kl. 08.00 – kl. 20.00

Før søn- og heilagdagat med unntak av dagen før Kristi Himmelfartsdag: kl. 08.00 – kl. 18.00.

Dagen før Kristi Himmelfartsdag: kl. 08.00 – kl. 20.00

Påske-, pinse-, jule- og nyttårsafta er salstida til kl. 16.00.

Løyveperiode: 27.09.2018 – 30.09.2020.

074/18: Innstillingsrett og delegeringsreglement. Reglement for politiske utval

Rådmannen sitt framlegg:

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:

«Rådmannen skal som hovudregel gje innstilling i saker som går til politisk handsaming og avgjerd. Reglement for delegering av mynde til rådmannen vert godkjend slik det ligg føre i vedlegg til saka.

Oppdaterte reglement for heradsstyret, formannskapet og plan- og kommunalteknisk utval vert godkjende slik dei ligg føre i vedlegg til saka.

Oppdatert reglement for delegering av mynde frå heradsstyret til formannskapet og plan- og kommunalteknisk utval vert godkjend slik det ligg føre i vedlegg til saka.»

05.09.2018 FORMANNSKAPET

Det vart halde pause i drøftingane frå kl. 14. 13 - kl. 14.22, med gruppemøte for AP og V.

Ordføraren gjorde slikt framlegg: "Saka vert sendt til heradsstyret utan innstilling".

AVRØYSTIING

Alternativ avrøysting

Rådmannen sitt framlegg:

ingen røyster

Ordføraren sitt framlegg:

9 røyster (2KRF, 2FRP, 2AP, 1H, 1SP, 1V)

FS - 068/18 VEDTAK:

Formannskapet si innstilling til heradsstyret:

"Saka vert send til heradsstyret utan innstilling."

26.09.2018 HERADSSTYRET

Silje M. Vevle, MDG, gjorde slikt framlegg om endring i delegeringsreglementet: "Følgande kulepunkt blir lagt til under 2.3 b: tildele prikkar og inndra skjenkeløyve i kurante saker der det er avdekka brot på alkoholforskrifta §10-2 og §10-3." (pkt. 6)

Alf T. Mortensen, FRP, gjorde slikt framlegg: "Følgande tillegg vert lagt inn i reglement for planutvalet:

«Vedtak i skal leggjast fram for heradsstyret til vurdering dersom 1/3 eller fleire av medlemmene i forsamlinga krev det (mindretalsanke)."(pkt. 7)

Følgande tillegg vert lagt inn i reglement for formannskapet:

Vedtak skal leggjast fram for heradsstyret til vurdering dersom 1/3 eller fleire av medlemmane i forsamlinga krev det. (pkt. 8)

Følgande tillegg vert lagt inn i reglement for heradsstyret:

sak skal leggjast fram for formannskapet til vurdering dersom 3 eller fleire av medlemmane i forsamlinga krev det. (pkt. 9)

"Reglement for planutval vert teke opp til handsaming. Dei andre reglementa og delegasjonsreglementa vert verande som idag." (pkt. 19)

Ordføreren gjorde slike framlegg om endringar: "Reglement for plan- og kommunalteknisk utval,

§ 2 ARBEIDS- OG ANSVARSOMRÅDE

Linje 2: ...JAKT vert teke ut (Det er ikkje noko som kallast jaktforvalting.) (pkt. 10)

Nest siste avsnitt: Utvalet BØR (ikkje kan) leggja enkeltsaker av prinsipiell karakter fram for formannskapet til endeleg avgjerd. (pkt. 11)

Siste avsnitt: Utvalet er høyringsorgan INNANFOR SITT ARBEIDS OG ANSVARS OMRÅDE ansvarsområde for sektor-, tema- og andre planar som skal handsamast i formannskap/heradstyre. (pkt. 12)

§ 5 FORFALL OG INNKALLING AV VARAMEDLEMMER (pkt. 13)

... Varamedlem BØR (ikkje KAN) også kallast inn når ein er kjend med at nokon må forlata møtet som ugild i ei sak som skal handsamast.

§ 12 UGILDSKAP (pkt. 14)

... Den som er ugild, tek ikkje del i møtet under handsaminga av den aktuelle saka. TA UT siste setninga: Utvalet kan frita ein medlem frå å ta del i handsaminga av ei sak når vedkomande ber om det og vektige personlege grunnar talar for det.

Det må ikkje seiast noko som kan krenkja andre. Det er heller ikkje lov å laga uro eller anna UORDEN (ikkje ståk) (pkt. 15)

TURVANDE erstattast med NAUDSYNT (pkt. 16)

Kjersti Vevatne, V, gjorde slikt framlegg om endringar: 1. Følgjande setningar vert lagt til i reglement for Heradsstyret, Formannskapet og Plan-kommunalteknisk, der det høver best: (pkt. 1)

Ein representant eller eit mindretal kan be om at det i møteboka vert lagt til ei kort grunngjeving for sitt avvikande syn. Tilførselen må settast fram i møtet, og lesast opp. Ordførar/utvalsleiar kan avvisa ein protokolltilførsel på grunn av innhald, form eller lengde. Forslagsstillar kan i så fall be heradsstyret / formannskapet / utvalet om å avgjera spørsmålet. (pkt. 1)

Framlegget vart trekt før avrøysting

2. Siste setning i § 1 blir strøken; "Faste medlemmer i formannskapet kan ikkje veljast som medlem eller varamedlem i utvalet".

Grunngjeving: Kommunelova legg ikkje slike restriksjonar når det gjeld kven partia kan velje å ha i utval. (pkt. 2)

3. "Samtidig med at faste medlemmer vert kalla inn, skal varamedlemmer varslast og ha tilgang til

saksdokument." (pkt. 3)

4. "Under § 13 i reglement for heradsstyret og § 14 i reglement for Formannskapet og § 14 i reglement for plan- og kommunalteknisk utval legg ein til følgjande: (pkt. 5)

Under kvart innlegg er det høve til kort replikk. Den som ønsker replikk må teikna seg under innlegget med å signalisere med to fingrar. Replikken skal vere svært kort, og direkte retta til innlegget. Replikken skal ikkje ha form av eit nytt innlegg, eller bli ein replikk til ein annan replikk. Den som hadde innlegget skal ha høve til svar-replikk."

Kjersti Vevatne, V, gjorde slikt framlegg: "Følgjande tekst i dei tre reglementa (HS FS og plan/kom.tek) vert stroken:

"Møteleiaren, eller eventuelt heradsstyret ved protest mot møteleiaren si avgjerd, tek stode til om protokolltilførsel skal tillatast. Protokolltilførsel som gjeld påståtte formelle feil skal normalt godtakast."

Og vert erstatta med denne: (pkt. 21)

"

Ein representant eller eit mindretal kan be om at det i møteboka vert lagt til ei kort grunngjeving for sitt avvikande syn. Tilførselen må settast fram i møtet, og lesast opp. Ordførar/utvalsleiar kan avvisa ein protokolltilførsel på grunn av innhald, form eller lengde. Forslagsstillar kan i så fall be heradsstyret / formannskapet / utvalet om å avgjera spørsmålet."

Det vart halde pause i drøftingane frå kl. 10.30 - kl. 19.35

Ordføraren gjorde slikt framlegg om tillegg i reglement for formannskapet: "§ 1 Tillegg Miljø og klimapolitikk. (pkt. 17)

§ 10 Opning av møtet: ... Kjem nokon av dei innkalla medlemmene eller varamedlemmene etter at møtet er sett, skal dei melda seg for møteleiaren før dei tek sete. TILLEGSTEKST: Desse kan ikkje gå inn i ei sak etter at ho er teken opp til handsaming, men må venta til neste sak."

Trekk før avrøysting.

Det vart halde pause i drøftingane frå kl. 19.45 - kl. 20.00 med gruppemøte.

Jon Flydal Blichfeldt, MDG, gjorde slikt framlegg om endring i reglement for plan-/kommunalteknisk utval: "Den nye § 3.3 vert ikkje teke inn i reglementet." (pkt. 18)

Alf T. Mortensen, FRP, gjorde slikt framlegg: "Saka vert utsett og sendt attende til administrasjonen for vidare utgreiing. det framgår ikkje ut frå sakspapir kva som eventuelt er fjerna frå gjeldande reglement, og dette burde kome klart fram i sakspapira."

AVRØYSTING - utsetjing

Utsetjingsframlegget fall med 20 røyster (3KRF,2SP,2MDG,1V,4H,8AP) mot 7 røyster (6 FRP, 1KRF)

Johannes Bysheim, AP, gjorde slikt framlegg: "Tillegg til alle reglement, der det høver best i teksten:

Dersom det vert teke opp lyd eller video i møtet, skal dette gjerast kjent." (pkt. 20)

AVRØYSTING- punktvis

Kjersti Vevatne sitt framlegg, V, sitt framlegg,

- | | | |
|--------|---|--------------------|
| pkt. 2 | - | samrøystes vedteke |
| pkt. 3 | - | samrøystes vedteke |
| pkt. 4 | - | samrøystes vedteke |
| pkt. 5 | - | samrøystes vedteke |

Silje M. Vevle, MDG, sitt framlegg:

- | | | |
|--------|---|--|
| pkt. 6 | - | vedteke med 21 røyster (4KRF,2SP,2MDG,1V,4H,8AP)
mot 6 røyster (6FRP) |
|--------|---|--|

Alf T. Mortensen, FRP, sitt framlegg

- | | | |
|--------|---|--|
| pkt. 7 | - | fall med 19 røyster (4KRF,2SP,2MDG, 3H,8AP)
mot 8 røyster (6 FRP,1H,1V) |
|--------|---|--|

- | | | |
|--------|---|---|
| pkt. 8 | - | fall med 19 røyster (4KRF,2SP,2MDG, 3H,8AP)
mot 8 røyster (6 FRP, 1H,1V) |
|--------|---|---|

- | | | |
|--------|---|---|
| Pkt. 9 | - | fall med 21 røyster (4KRF,2SP,2MDG, 3H,8AP)
mot 6 røyster (6FRP) |
|--------|---|---|

Jarle Skeidsvoll, KRF, sitt framlegg

- | | | |
|---------|---|---|
| Pkt. 10 | - | samrøystes vedteke |
| Pkt. 11 | - | samrøystes vedteke |
| Pkt. 12 | - | samrøystes vedteke |
| pkt. 13 | - | samrøystes vedteke |
| Pkt. 14 | - | samrøystes vedteke |
| pkt. 15 | - | fall med 26 røyster (3KRF,2SP,2MDG,1V,4H,8AP)
mot 1 røyst (1 KRF) |
| pkt. 16 | - | fall med 24 røyster (4KRF,2SP,2MDG,1V,4H,8AP, 3FRP)
mot 3 røyster (3FRP) |
| pkt. 17 | - | samrøystes vedteke |

Jon Flydal Blichfeldt, MDG sitt framlegg

- | | | |
|---------|---|--------------------|
| pkt. 18 | - | samrøystes vedteke |
|---------|---|--------------------|

Alf T. Mortensen, FRP, sitt framlegg

Pkt. 19 - fall med 21 røyster (4KRF,2SP,2MDG, 3H,8AP)
mot 6 røyster (FRP)

Johannes Bysheim, AP, sitt framlegg

pkt. 20 - fall med 24 røyster (4KRF,2SP,2MDG,4H,8AP,4FRP)
mot 3 røyster (2FRP, 1V)

Det vart halde pause i drøftingane frå kl. 20. 45 - kl. 20.50

Kjersti Vevatne, V, sitt framlegg (protokoll II)

Pkt. 21 - vedteke med 14 røyster mot 13 røyster

ENDELEG AVRØYSTING

Rådmannen sitt framlegg med med
slike endringar som vedteke i møtet

- vedteke med 21 røyster
(4KRF,2SP,2MDG,1V,4H,8AP)
mot 6 røyster (6FRP)

HS - 074/18 VEDTAK:

«Rådmannen skal som hovudregel gje innstilling i saker som går til politisk handsaming og avgjerd. Reglement for delegering av mynde til rådmannen vert godkjend slik det ligg føre i vedlegg til saka, og med slike endringar som vedteke i møtet.

Oppdaterte reglement for heradsstyret, formannskapet og plan- og kommunalteknisk utval vert godkjende slik dei ligg føre i vedlegg til saka, og med slike endringar som vedteke i møtet.

Oppdatert reglement for delegering av mynde frå heradsstyret til formannskapet og plan- og kommunalteknisk utval vert godkjend slik det ligg føre i vedlegg til saka, og med slike endringar som vedteke i møtet.»

075/18: Reglement for kontrollutvalet

Rådmannen sitt framlegg:

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:

«Reglementet for kontrollutvalet vert tilrådd slik det ligg føre og vert gjort gjeldande frå vedtaksdato.»

05.09.2018 FORMANNSKAPET

AVRØYSTING

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd.

FS - 069/18 VEDTAK:

Formannskapet si innstilling til heradsstyret:

«Reglementet for kontrollutvalet vert tilrådd slik det ligg føre og vert gjort gjeldande frå vedtaksdato.»

26.09.2018 HERADSSTYRET

AVRØYSTING

Formannskapet sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

HS - 075/18 VEDTAK:

«Reglementet for kontrollutvalet vert vedteke slik det ligg føre og vert gjort gjeldande frå vedtaksdato.»

076/18: Reglement for eldrerådet

Rådmannen sitt framlegg:

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:

«Reglementet for eldrerådet vert tilrådd slik dei ligg føre og vert gjort gjeldande frå vedtaksdato.»

13.06.2018 ELDRERÅDET

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd.

ELD - 014/18 VEDTAK:

«Reglementet for eldrerådet vert tilrådd slik dei ligg føre og vert gjort gjeldande frå vedtaksdato.»

05.09.2018 FORMANNSKAPET

AVRØYSTING

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd.

FS - 070/18 VEDTAK:

Formannskapet si innstilling til heradsstyret:

«Reglementet for eldrerådet vert tilrådd slik dei ligg føre og vert gjort gjeldande frå vedtaksdato.»

26.09.2018 HERADSSTYRET

AVRØYSTING

Formannskapet sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

HS - 076/18 VEDTAK:

«Reglementet for eldrerådet vert vedteke slik det ligg føre og vert gjort gjeldande frå vedtaksdato.»

077/18: Reglement for rådet for menneske med nedsett funksjonsevne

Rådmannen sitt framlegg:

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:

«Reglementet for rådet for menneske med nedsett funksjonsevne vert tilrådd slik dei ligg føre og vert gjort gjeldande frå vedtaksdato.»

13.06.2018 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd.

RFF - 015/18 VEDTAK:

«Reglementet for rådet for menneske med nedsett funksjonsevne vert tilrådd slik dei ligg føre og vert gjort gjeldande frå vedtaksdato.»

05.09.2018 FORMANNSKAPET

AVRØYSTING

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd.

FS - 071/18 VEDTAK:

Formannskapet si innstilling til heradsstyret:

«Reglementet for rådet for menneske med nedsett funksjonsevne vert tilrådd slik dei ligg føre og vert gjort gjeldande frå vedtaksdato.»

26.09.2018 HERADSSTYRET

AVRØYSTING

Formannskapet sitt framlegg vart samrøystes vedteke

HS - 077/18 VEDTAK:

«Reglementet for rådet for menneske med nedsett funksjonsevne vert vedteke slik det ligg føre og vert gjort gjeldande frå vedtaksdato.»

078/18: Plan- og kommunalteknisk utval - val av medlemmer og varamedlemmer

Rådmannen sitt framlegg:

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:

Rådmannen gjer ikkje framlegg

26.09.2018 HERADSSTYRET

Ordføreren bad om innlevering av listeframlegg:

Johannes Bysheim, AP, bad om at valet vart halde som høvestalsval."

Det var pause i drøftingane frå kl. 21.20 - kl. 21.25 med gruppemøte for FRP.

Det vart levert inn slike listeframlegg til val av plan- og kommunalteknisk utval:

Liste A:

Osterøy Arbeiderparti

Medlemer:

Øyvind Litland - nestleiar

Torunn Åsheim

Vara:

1. Andrea Hartveit

2. Geir Olsen

3. Nina Brattholmen Nyheim

4. Tone Mjelde

Liste B:

Felles liste frå H,KRF, V, SP, MDG og KRF

Medlemmer:

Atle Solberg H, leiar

Annbjørg Bysheim Herland Krf

Lars Fjeldstad SP

Silje Midtbø Vevle, MDG

Kari Laurhammer Mjøs KrF

Inge Halland H

Åshild Rød V

Turid Bjørndal Njåstad SP

Bjarte Aarland KrF

Hjalti Heimir Gislason H

Trude Tomren MDG

Liste C

Osterøy Framstegsparti

Medlemmer:

Ragnar J. Tyssbotn

Siren Tyssebotn

Varamedlemmer:

1. Kim Andre Hartveit
2. Sigmund Faugstad
3. Vibeke Hanstvedt
4. Einar Skjerping
5. Hildegunn Mo

Ordføreren og varaordføreren vart samrøystes valde som teljekorps.
Valet vart halde som høvestalsval

AVRØYSTING

Liste A: 8 røyster
Liste B: 13 røyster
Liste C: 6 røyster

Det var ikkje gjort rettingar på setlane.

Valoppgjerd vart gjort i samsvar med kommunelova § 37, nr. 1:

Listeframlegg	Stemmetal	Delingstal	Delingstal	Delingstal	Delingstal	Delingstal
		1	2	3	4	5
Liste C: FRP	6	6 4	3	2	1,5	1,2
Liste B: Fellesliste for KRF, H, SP, MDG og V	13	13 1	6,5 3	4,3 5	3,25 7	2,6
Liste A: AP	8	8 2	4 6	2,6	2	1,6

Liste A: Plass nr. 2 og 6
Liste B: Plass nr. 1, 3, 5 og 7
Liste C: Plass nr. 4

Deretter vart plassane fordelte slik i samsvar med reglane i kommunelova § 37, nr. 2:

Liste A: Arbeidarpartiet
Medlemmer:
1. Øyvind Litland
2. Torunn Åsheim

Varamedlemmer:
1. Andrea Hartveit
2. Geir Olsen
3. Nina Brattholmen Nyheim
4. Tone Mjelde

Liste B: Felleslista for KRF, H, V, SP og MDG:

Medlemmer:

1. Atle Solberg H
2. Annbjørg Bysheim Herland Krf
3. Lars Fjeldstad SP
4. Silje Midtbø Vevle, MDG

Varamedlemmer:

1. Kari Laurhammer Mjøs KrF
2. Inge Halland H
3. Åshild Rød V
4. Turid Bjørndal Njåstad SP
5. Bjarte Aarland KrF
6. Hjalti Heimir Gislason H
7. Trude Tomren MDG

Liste C:

Medlem:

1. Ragnar J. Tyssebotn

Varamedlemmer:

1. Siren Tyssebotn
2. Kim Andre Hartveit
3. Sigmund Faugstad
4. Vibeke Hanstvedt
5. Einar Skjerping
6. Hildegunn Mo

Val av leiar og nestleiar:

Kjersti Vevatne, V, gjorde slikt framlegg: "Leiar Atle Solberg, H."

Johannes Bysheim, AP, gjorde slikt framlegg: "Nestleiar Øyvind Litland, AP."

Kim Andre Hartveit, FRP, gjorde slikt framlegg: "Nestleiar Ragnar J. Tyssebotn, FRP."

Det vart halde pause i drøftingane frå kl. 21. 40 - kl. 22.00 med gruppemøte for FRP.

Alf T. Mortensen, FRP, fekk gje slik: protokolltilførsel: "Det er svært beklageleg at eit stort fleirtal i

heradstyret går imot enkeltparti på ein slik måte som dette. Utvalet har vore lovleg samansett i alle saker. Me ser at det har vore saker der Frp har fått fleirtal aleine, men dette har utelukkande skuldast at ikkje AP sine varafolk har møtt. Det er uheldig at ordføraren skriv ut nyval på dette grunnlaget og svært uheldig for vidare demokratiske prosessar.

At ordføraren trakk inn i enkeltparti sine gruppemøte når han sjølv finn det for godt, er ein framgangsmåte heradstyret ikkje kan finna seg i. Nokre parti får meir enn 40 minutt til gruppemøte, medan andre vert etterlyst etter kort tid. Slik forskjellshandsaming må opphøyrast snarast."

AVRØYSTING skriftleg

Teljekorps: ordførar og varaordførar

Leiar: Atle Solberg, H - 21 røyster, 6 blanke

Nestleiar:

Øyvind Litland, AP - 21 røyster

Ragnar J. Tyssebotn, FRP - 6 røyster

Etter dette er Atle Solberg, H vald som leiar og Øyvind Litland, AP, som nestleiar.

HS - 078/18 VEDTAK:

"Plan- og kommunalteknisk utval har etter nyval slik samansetjing:

Medlemmer: Atle Solberg, H, leiar, Annbjørg Bysheim Herland, KRF, Lars Fjeldstad, SP, Silje M.

Vara: 1. Kari Laurhammer Mjøs KrF, 2. Inge Halland H, 3. Åshild Rød V, 4. Turid Bjørndal Njåstad SP, 5. Bjarte Aarland KrF, 6. Hjalti Heimir Gislason H, 7. Trude Tomren MDG.

Medlemmer: Øyvind Litland, AP, nestleiar, og Torunn Åsheim, AP. **Vara:** 1. Andrea Hartveit, 2. Geir Olsen, 3. Nina Brattholmen Nyheim, 4. Tone Mjelde.

Medlem: Ragnar J. Tyssebotn, FRP. **Vara:** 1. Siren Tyssebotn, 2. Kim Andre Hartveit, 3. Sigmund Faugstad, 4. Vibeke Hanstvedt, 5. Einar Skjerping, 6. Hildegunn Mo."

Andre saker/spørsmål

Kjersti Vevatne, V, viste til pågåande arbeid på Kringastemma og stilte følgjande spørsmål:

1. Er det rett oppfatta at det som vert lagra er det relativt nye kraftige rekkverket med betongfundamenta + den gamle steinmuren som fundamentet låg oppå?
2. Er det sett nokre estetiske krav til den nye brua/rekkverket som Statens Vegvesen skal setje opp etter kvart?

Rådmannen gav slikt svar:

1. Det er ei mellombels gangbru inkl. rekkverk som no er fjerna. Når arbeidet med demningen er ferdig, vert denne montert på plass att. Den gamle steinmuren i midten som er fjerna vert erstatta av ein stålkonstruksjon.

2. Ein har vore i kontakt med Statens Vegvesen om gangbrua. Dei har signalisert at dei starte prosessen med å få ei ny bru tidlegast i 2020. Den nye brua vil truleg gå parallelt med fylkesvegbrua, og ein har ikkje drøfta nokon estetiske krav.

Alf T. Mortensen, FRP, viste til omorganisering innan Helse, omsorg og sosial og tok opp desse spørsmåla i heradsstyret:

Har motteke ein del meldingar om at ein del brukarar innan BUA er inne i ei litt tung tid for tida.

Sender difor inn nokre spørsmål på generelt grunnlag til Ordføraren.

Brukar og personale har i mange tilfelle kjent kvarandre over mange år, og dei har no ikkje kontakt med kvarandre lenger. Ein relasjon og ei trygg ramme i kvardagen er no forsvunne.

Ein del brukarar opplever dette som tungt, og fleire er inne i noko som minner om ein sorgprosess. Dei er utilpass, ynskjer ikkje delta i aktivitetar med meir. For ein del brukarar har dei gjerne få nære pårørande, og den faste kontakten med personalet har gjerne vore deira trygge ramme i livet. No er den for fleire vorte fjerna. For pårørande oppleves tida no som tung, då deira nære ikkje trivst så godt som før.

Det er då naturleg å spørje om korleis dette har vore førebudd med omsyn til brukarane og deira behov. Korleis har brukarane vorte høyrde i prosessen fram mot iverksetjinga av dette arbeidet? Korleis er kravet om brukarmedverknad i prosessen vorte oppfylt? Er dei pårørande vorte orientert i tilstrekkeleg grad slik at dei har kunne førebu seg på det som skulle skje?

Korleis har innspela som er komme undervegs vorte implementert i prosessen med å flytte på bemanninga, og eventuelt førebygge at brukarane fekk ein brå overgang?

På generelt grunnlag er det og naturleg å be om ei kort orientering om korleis dei tilsette opplever endringa som no har vore gjeldande i vel 3 veker. Ser me til dømes avvik i sjukemeldingar og har det kome reaksjonar som leiarane er merksame på?

Dette har vore ein tung prosess for sektoren, og difor er det interessant og viktig for heradsstyret at me får ei orientering om dette.

Rådmannen gav slikt svar:

Omstilling og nedbemanningsprosesser skal skje i samarbeid med tillitsvalde. Dette er regulert i Hovedavtalen del B, §1-4. Dei tillitsvalte skal vere den tilsette sin representant i slike prosessar på overordnet og einingsnivå. Vi har gjennomført prosessen i helse omsorg og sosial i nært samarbeid med arbeidstakarorganisasjonane Utdanningsforbundet, Fagforbundet, Norsk sykepleierforbund og

Fellesorganisasjonen. Delta har ikkje hovudtillitsvald og har ikkje hatt anledning til å delta på drøftingar på overordna nivå.

På overordna nivå:

Proessen starta med felles drøftingar med arbeidstakerorganisasjonane for å setje rammer og kriteriar for prosessen. Vidare er det gjennomført jevnleige drøftingsmøte om bemanningsplanar og innplassering av dei tilsett heile vegen i prosessen. Fagforbundet som har den største medlemsmassen i nedbemanningsområdet har delteke i heile prosessen.

Saken har vore drøfta i Administrasjonsutvalet og Arbeidsmiljøutvalet

Plasstillitsvalte har vore med i drøftingane på einingsnivå om bemanningsplanar (korleis ny kompetanse og stillingar blir sjåande ut). Koordinatorar har delteke i utarbeiding av nye turnusar som og er drøfta med tillitsvalde og informert om til tilsette.

Mot den enkelte tilsette:

Det er gjennomført to felles informasjonsmøte for alle tilsette i nedbemanningsområdet. Her blei bakgrunnen for omstilling og nedbemanninga gjennomgått inkl. informasjon om funna frå rapporten frå Ottar Vist og tenesteanalysen fra KS nettverk 2015-2016, behovsindeks, budsjett og årsmelding. I tillegg blei det gitt informasjon om dei formelle regler som gjeld ved omstilling og nedbemanning som påverkar den enkelte tilsette sitt arbeidsforhold.

Vidare er det gjennomført personalmøte på einingsnivå om bemanningsplanar og framdrift i saka.

Fra overordna nivå er det sendt ut epostar til alle tilsette i nedbemanningsområdet med presentasjon frå fellesmøte og kor langt organisasjonen var kome i prosessen på det gjeldande tidspunkt. Delar av informasjonen er og publisert på intranett.

Alle tilsette har vore inne til kartleggingssamtale med sektorleiar og HR-leiar. Her har dei fylt ut kartleggingsskjema der dei har opplyst om m.a. kompetanse, sosiale forhold som har kunna påverka sluttresultatet, samt at vi har snakka om ulike foreløpige resultat av nye stillingar, og bede om innspel frå arbeidstakar dersom det har vore aktuelt å flytte arbeidstakar til andre oppgåver utanfor nedbemanningsområdet.

Ut frå kartleggingssamtalane er det gjort nokre tilpasningar ved innplasseringar ut frå informasjonen som er kome fram i samtalane.

Alf T. Mortensen, FRP, gjorde framlegg om å ta saka opp til handsaming.

AVRØYSTING

Framlegget fall med 21 røyster (4KRF,2Sp,2MDG,1V,3H,8AP) mot 6 røyster (6FRP)

Det vart ikkje gjort vedtak i tilknyting til spørsmål og svar.

Til å skriva under møteprotokollen saman med ordføraren vart desse valde: Torunn Åsheim og Jon Flydal Blichfeldt

Lonevåg, 27.09.18

Bente Skjerping

Utvalssekretær

Jarle Skeidsvoll

ordfører

Torunn Åsheim

Jon Flydal Blichfeldt